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NÄRVARANDE 
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§1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Bertil Engström. 

Signatur 

I Ordf I Ju.sterare 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemötet den 6 mars 2018 gicks igenom. Protokollet la
des därefter till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Landskapslaboratorium 

Västra Götalandsregionen, Göteborgs Universitet och Mariestads kommun 
avser att söka pengar för att inrätta ett Landskapslaboratorium i Västra Götal
and. Landskapslaboratorier är organisationer som ska studera och arbete 
med frågor som berör landskap och samhälle. Det finns ett antal sådana i 
Europa, bl.a. i Spanien, Italien och Ungern. Ännu finns inget i Sverige. 

Det är inte bestämt vad ett landskapslaboratorium för Västra Götaland ska 
handla om, men frågan diskuterades vid ett seminarium den 19 april. Där del
tog Tidans Vattenförbund i en diskussion kring vattenmiljöer, utmaningar och 
åtgärder, med Tidan som exempel. Det kan vara intressant om ett landskaps
laboratorium kan hjälpa till med kunskapsuppbyggnad. Beslut om en ansö
kan ska tas till sommaren. 

Ösans utlopp i Östen 

Den hydrologiska studien kring Ösans utlopp i Östen är klar. Beräkningarna 
visar på att det inte blir den sedimentationseffekt som eftersträvades. 
Thyrens bjuds in till nästa styrelsemöte för en närmare redovisning. 

Miljögifter i fisk 

Rapporten från undersökningen av miljögifter i fisk (abborre) har kommit. 
Undersökningen visade att: 

• Halterna av kvicksilver överskred miljökvalitetsnormen, men inte Livs-
medelsverket gränsvärde. 

• I Lången överstegs miljökvalitetsnormen för bly. 

• PCB-halterna låg under gällande gränsvärde. 

• PBDE-halterna överskred gränsvärdet i alla sjöar, men det sker gene
rellt för såväl inlands som kustvatten . 

• Inget överskridande av miljökvalitetsnormen för PFOS noterades i 
undersökningen. 

Remisser om arbetsprogram och väsentliga frågor samt åtgärdsprogram för 
miljögifter 

Orvar Eriksson rapporterade från ett möte om de pågående remisserna "Ar
betsprogram med tidtabell och översikt av väsentliga frågor" samt "Åtgärds
program 2018-2021 och reviderade miljökvalitetsnormer för miljögifter för 
Sveriges fem vattendistrikt" som Länsstyrelsen ordnade den 7 mars i 
Skövde. 

Signatur 
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§ 5 Årsstämma 

Alla förberedelser är klara. Föredragshållare Sofia Berg har fått förhinder så 
den punkten utgår. 

Signatur 

I Ordf 



§ 6 Recipientkontroll 

Behandlades ej . 
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§ 7 Underhåll 

LONA-projekt 

Våtmark i Rörsås nedströms St. Ek i Mariestad. Våtmarken syftar till att redu
cera näringsämnen från intilliggande jordbruksmark samt som efterpolering 
av några enskilda avlopp innan vattnet når Tidan. Våtmarken ska även fun
gera som flödesutjämnande magasin i landskapet. Markägare Arne Larsson 
är initiativtagare. Sökt bidrag är 90% och Tidans vattenförbund är tänkt att 
stå för 10%. Markägaren kommer att upplåta mark för parkering samt bygga 
en plattform för fågelskådning. 

Plan för förebyggande underhåll. Ansökan innehåller en kartläggning av 
lämpliga lägen för åtgärder samt tidiga markägarkontakter. Fyra delavrin
ningsområden prioriteras, Ömboån, Djuran, Klämma bäcken och Skepps
brobäcken. Detta då de har sämst status enligt Vattenmyndighetens klass
ning 2015. Sökt bidrag är 90% och förbundet medfinansierar med 10%. 
Skövde kommun har sökt för ett liknade projekt kring möjliga lägen på kom
munal mark. 

Vidare utredning av Ösans utlopp i Östen . Utredningen kommer att utgå från 
den hydrologiska modelleringen och syftar till att ta fram ett förslag. Projektet 
innebär också att ta fram underslag för en ansökan om tillstånd för vatten
verksamhet. Sökt bidrag är 90% medan förbundet står för 10%. 

Plan för förebyggande underhåll 

Planförslaget är att arbeta särskilt med de fyra delavrinningsområdena med 
sämst status enligt Vattenmyndighetens klassning. Ömboån, Djuran, Klämma 
bäcken och Skeppsbrobäcken. Arbetet omfattar: 

1. Kartläggning utifrån kartmaterial och fältbesök inklusive tidiga mar
kägarkontakter. 

2. Projektering och förankring av konkreta åtgärder. 

3. Genomförande av fysiska åtgärder som drivs av andra aktörer 
men, där Vattenförbundet är en part. 

Omfattningen av det förebyggande underhållsarbetet beror på hur mycket ex
terna pengar som går att koppla till arbetet. För närvarande finns det gott om 
stadsbidrag i olika former för åtgärdsarbete. 
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§ 8 Vattenrådet 

Remisser från Vattenmyndigheten Västerhavet om arbetsprogram och över
sikt av väsentliga frågor samt om åtgärdsprogram för nya prioriterade ämnen 

Håkan Magnusson har tagit fram förslag till remissyttranden. Styrelsen beslu
tade att komplettera yttrandet kring arbetsprogram och väsentliga frågor med 
en skrivning framtagen av Lars-Åke Carlson avseende kraftigt modifierade 
vatten . 
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§ 9 Övriga frågor 

Stadskvarnens avloppsreningsverk 

Skövde kommun kommer att överklaga det meddelande beslutet om nytt till
stånd på grund av de villkor som ställs i beslutet. 

Signatur 
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§ 10 Nästa möte 

Nästa möte blir det konstituerade styrelsemötet efter årsstämman. 
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I Ordf 
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§ 11 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Justeras 

Orvar Eriksson 
Ordförande 
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Bertil Engström 
Protokollsjusterare 


